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Protokół Nr LXV / 23 

z LXV sesji Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 28 sierpnia 2023 r. 

 

Prowadzący obrady (otwieranie i zamykanie dyskusji nad poszczególnymi punktami porządku 

obrad, udzielanie głosu, przeprowadzanie głosowań, ogłaszanie wyników głosowań, 

wykonywanie innych czynności składających się na prowadzenie obrad): Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Ropczycach – p. Grzegorz Bielatowicz. 

Czas trwania sesji: ok. 13.05-15.09. 

Miejsce obrad: Urząd Miejski w Ropczycach ul. Krisego 1, sala konferencyjna. 

Przebieg obrad, streszczenia przemówień i dyskusji: 

 

1. 

Przewodniczący Rady p. Grzegorz Bielatowicz otworzył 65 sesję Rady Miejskiej  

w Ropczycach. Powitał uczestników sesji oraz osoby oglądające transmisję obrad sesji Rady 

Miejskiej.  

Przewodniczący Rady zarządził sprawdzenie kworum za pośrednictwem systemu e-sesja.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. Stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 19 radnych.  

 

Przewodniczący Rady  poinformował, że: Obrady Rady Miejskiej są transmitowane i utrwalane 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk oraz nagrania obrad są udostępnione  

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Ropczycach. 

Uczestnicząc w sesji Rady Miejskiej wyraża się zgodę na przetwarzanie i upublicznianie 

swoich danych osobowych, w myśl przepisów Rozporządzenia o ochronie danych, tak zwane 

RODO. 

 

2. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są wnioski w sprawie zmian do porządku obrad. 

 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak - Proszę o zgodę na wprowadzenie do porządku obrad 

następujących punktów. Proszę o zgodę na wprowadzenie w ostatnim punkcie 4.14 uchwały  

w sprawie nabycia nieruchomości w Niedźwiadzie Dolnej. Chodzi o nabycie działki, której  

numer jest podany w projekcie uchwały o powierzchni 49 arów pod potrzeby i funkcje związane 

ze Szkołą Podstawową w Niedźwiadzie Dolnej. Po zgodzie będziemy bardziej szerzej 

informować o co chodzi, jeżeli chodzi o zakup tej nieruchomości. Również proszę o korekty  

w punkcie 4.5. To byłaby tylko korekta tytułu projektu. W punkcie 4.5 i 4.6 korekty redakcyjne 

niezmieniające meritum i treści tychże uchwał. W punkcie 4.12 dotyczyłyby zmian w budżecie 

naszej gminy. Autopoprawkę wraz z tymi zmianami macie państwo przed sobą. Konsekwencją 

zmiany 4.12 byłoby wprowadzenie zmiany w punkcie 4.13. To jest wieloletnia prognoza 

finansowa i ta zmiana wiązałaby się z poprzednim projektem uchwały.  
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Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie wniosku o zmianę porządku obrad.  

Treść wniosku: w punkcie 4 pod nazwą Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał  

w punkcie 4.5 korekta tytułu projektu 4.5 ma być: w sprawie przyznania dotacji na 

zabezpieczenie pokrycia gontowego dachu i elewacji kościoła parafialnego pod wezwaniem 

świętego Michała Archanioła w Małej. W punkcie 4.5 i punkcie 4.6 korekty redakcyjne w tych 

projektach uchwał w punkcie 2. W punkcie 4.12 uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy 

Ropczyce na 2023 rok - autopoprawka projektu z projektem uchwały. Wprowadzenie punktu 

4.13 - uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy Ropczyce na lata 

2023 - 2032 z projektem uchwały. Wprowadzenie punktu 4.14 - uchwała w sprawie nabycia 

nieruchomości Niedźwiada, działka numer 5989/3 z projektem uchwały. 

Wnioskowana zmiana do porządku obrad została wprowadzona przy: za - 20, przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Zmiany do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z LXIV sesji Rady Miejskiej.  

4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał:  

1) Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości położonej w Ropczycach, obręby ewidencyjne: 

Ropczyce i Ropczyce-Pietrzejowa.  

2) Uchwała w sprawie zamiany nieruchomości położonych w Ropczycach z "REGBUD" s.c.. 

3) Uchwała w sprawie zamiany nieruchomości położonej w Ropczycach, działka 426/7.  

4) Uchwała w sprawie zamiany nieruchomości położonej w Ropczycach, działka 1922/24.  

5) Uchwała w sprawie przyznania dotacji na zabezpieczenie pokrycia gontowego dachu  

i elewacji kościoła parafialnego pw. Św. Michała Archanioła w Małej. 

6) Uchwała w sprawie przyznania dotacji na remont i konserwację elewacji północnej kościoła 

parafialnego pw. Św. Mikołaja Biskupa w Lubzinie.  

7) Uchwała w sprawie zmiany uchwały własnej nr LVIII/600/23 z dnia 24 lutego 2023 r.  

w sprawie zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Ropczycach, na której wzniesiono 

budynek o wartości przenoszącej znacznie wartość zajętej na ten cel działki.  

8) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

gruntowej położonej w obrębie ewidencyjnym Ropczyce-Witkowice oznaczonej jako działki 

nr 815/46, 815/48, przeznaczonej pod budownictwo mieszkaniowe.  

9) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty dla RCSiR w Ropczycach, 

działka 452/17 w Ropczycach.  

10) Uchwała w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Ropczyce na lata 2022- 2030.  

11) Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 rok.  

12) Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 rok.  

13) Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 

2023-2032. 

14) Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości w Niedźwiadzie, działka 5989/3. 

5. Wybory ławnika.  
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6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

7. Sprawy różne.  

8. Zamknięcie sesji. 

 

3. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu z LXIV sesji Rady Miejskiej.  

Brak zgłoszeń. Protokół z LXIV sesji Rady Miejskiej został przyjęty przy: za – 20 głosów, 

przeciw – 0, wstrzymujących się - 0.  

 

4. 

4.1) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej  

w Ropczycach, obręby ewidencyjne: Ropczyce i Ropczyce-Pietrzejowa – Kierownik Referatu 

Gospodarki Przestrzennej p. Józef Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na sprzedaż działek gruntowych niezabudowanych 

położonych w obrębie ewidencyjnym Ropczyce, oznaczonych numerami 2881/2, 2882/2, 2888, 

2893, 2942 oraz położonych w obrębie ewidencyjnym Ropczyce-Pietrzejowa oznaczonych 

numerami 1069/2, 1084/2, 1086/4, 1087/4 i 1128. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Łączna powierzchnia wszystkich działek wynosi 2 hektary 6 arów 54 m2. Wniosek o sprzedaż 

złożyła firma Image Quartz, spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Ropczycach, która 

jest już właścicielem około 8 hektarów w tym obszarze. Wyżej wymieniona firma 

zainteresowana jest nabyciem obszaru o powierzchni około 30 hektarów. Prowadzi negocjacje 

z właścicielami pozostałych działek, którymi są osoby fizyczne. Również zainteresowana jest 

nabyciem działek stanowiących własność gminy Ropczyce. Działki położone w obrębie 

Ropczyce nie są objęte planem miejscowym, ale w studium ukierunkowane są na cele 

produkcji, wytwórczości i składowania. Działki położone w obrębie Ropczyce-Pietrzejowa są 

objęte planem miejscowym i przeznaczone na cel obiektów produkcyjnych, składów, 

magazynów oraz usług i dróg publicznych wewnętrznych. Stosownie do przepisów ustawy  

o gospodarce nieruchomościami sprzedaż nieruchomości z zasobu gminy, co do zasady, 

prowadzona jest w drodze przetargu, którego ogłoszenie, zorganizowanie i prowadzenie należy 

do organu wykonawczego, czyli w tym wypadku Burmistrza Ropczyc, stąd w § 1 nie ma 

potrzeby wskazywania drogi przetargu. Z uwagi na brak planu wykorzystania tego terenu na 

zadania własnej gminy, proponuje się sprzedaż. 

 

Radny p. Zenon Charchut – Przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego poinformował, że ww. Komisja pracowała na posiedzeniu w dniu 23 sierpnia 

2023 roku i po analizie wydała opinie pozytywne o projektach uchwał na dzisiejszą sesję. Są to 

projekty: 4.1 w sprawie zbycia nieruchomości położonych w Ropczycach, projekty 4.2, 4.3, 4.4 

w sprawie zamiany nieruchomości położonych w Ropczycach, projekt 4.7 zmiana uchwały 

własnej numer 600 z bieżącego roku, projekt uchwały 4.8 wyrażenie zgody na sprzedaż 

nieruchomości w drodze bezprzetargowej, 4.9 bonifikata dla Ropczyckiego Centrum Sportu  

i Rekreacji, projekt 4.10 w sprawie Strategii Rozwoju Gminy Ropczyce na lata 2032-2030.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 
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Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości położonej w Ropczycach, obręby ewidencyjne: 

Ropczyce i Ropczyce-Pietrzejowa została podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

4.2) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zamiany nieruchomości położonych  

w Ropczycach z "REGBUD" s.c. - Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej p. Józef 

Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowej położonej  

w Ropczycach o powierzchni 58,75 m2 będącej własnością gminy Ropczyce za nieruchomość 

o powierzchni 31,10 m2 będącą własnością wspólników spółki cywilnej Regbud. 

Nieruchomość gminy Ropczyce oznaczona jest w operacie ewidencji gruntów obrębu 

Ropczyce jako działki ewidencyjne numer 393/38 i 393/40. Ta pierwsza działka nie jest objęta 

planem miejscowym, natomiast 393/40 przeznaczona jest w planie na cele zabudowy 

usługowej. Nieruchomość wspólników spółki cywilnej przeznaczona jest w planie miejscowym 

na cele zabudowy usługowej i oznaczona jako działki 377/44, 381/46, 381/48. Znana jest już 

wycena tych nieruchomości, stąd w § 2 następuje zamiana bez dopłaty z uwagi na równe 

wartości zamienianych nieruchomości. Działki stanowiące własność gminy nie są planowane 

do wykorzystania na cele własne gminy z uwagi na brak dostępu do drogi publicznej. Działki 

stanowiące własność wspólników spółki cywilnej Regbud gmina planuje wykorzystać na cele 

usług, sportu i rekreacji. Równe wartości mimo różnych powierzchni wynikają z tego, że 

nieruchomość spółki cała jest objęta planem miejscowym, a z nieruchomości gminy tylko jedna 

działka o mniejszej powierzchni. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zamiany nieruchomości położonych w Ropczycach z "REGBUD" s.c. 

została podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.3) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zamiany nieruchomości położonej  

w Ropczycach, działka 426/7 - Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej p. Józef Krzych. 

Projekt dotyczy wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowej będącej własnością 

gminy Ropczyce, oznaczonej w operacie ewidencji gruntów obrębu Ropczyce jako działka 

ewidencyjna 426/7, o powierzchni 52 ary 35 m2, przeznaczonej w planie miejscowym na cele 

zabudowy mieszkaniowej, mieszkaniowo-usługowej oraz dróg publicznych i wewnętrznych za 

nieruchomość będącą własnością osoby fizycznej oznaczoną w operacie ewidencji gruntów  

obrębu Ropczyce jako działka numer 380/27 o powierzchni 662 m2 przeznaczonej w planie 

miejscowym na cele zabudowy usługowej. Zamiana następuje z zastosowaniem dopłaty  

z uwagi na różne wartości zamienianych nieruchomości, jeszcze nie znamy wyceny 

nieruchomości działki gminnej, ale z uwagi na powierzchnię zamienianych działek, z której 

powierzchnia działki gminnej jest znacznie większa, a obie działki objęte są planem 

miejscowym. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 
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Uchwała w sprawie zamiany nieruchomości położonej w Ropczycach, działka 426/7 została 

podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.4) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zamiany nieruchomości położonej  

w Ropczycach, działka 1922/24 - Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej p. Józef 

Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowej będącej 

własnością gminy Ropczyce oznaczonej w operacie ewidencji gruntów obrębu Ropczyce jako 

działka ewidencyjna numer 1922/24 o powierzchni 747 m2 nieobjętej planem miejscowym za 

nieruchomość będącą własnością osoby fizycznej oznaczoną w operacie ewidencji gruntów 

obrębu Ropczyce jako działka ewidencyjna w 1944/17 o powierzchni 4 ary przeznaczonej  

w planie miejscowym na celu usług sportu i rekreacji. Zamiana następuje bez zastosowania 

dopłaty z uwagi na równe wartości zamienianych nieruchomości. Działka stanowiąca własność 

osoby fizycznej położona jest przy ulicy Mickiewicza za stadionem i przeznaczona jest w planie 

pod usługi sportu. Jest to nabycie kolejnej działki w tym obszarze. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie w sprawie zamiany nieruchomości położonej w Ropczycach, działka 

1922/24 została podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.5) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont i konserwację 

elewacji północnej kościoła parafialnego pw. Św. Michała Archanioła w Małej – Zastępca 

Burmistrza Ropczyc p. Marek Misiura. 

Projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji na zabezpieczenie pokrycia gontowego dachu  

i elewacji kościoła parafialnego pw. Św. Michała Archanioła w Małej. Tutaj mamy zmianę 

tytułu, która musiała być dostosowana do tytułu z wniosku. Też jest ta zmiana  

w § 1, ustęp 1, punkt 2: z budżetu gminy Ropczyce kwota do 3 409,12 zł, to jest 2% kwoty 

dotacji z dochodów własnych według klasyfikacji budżetowej. Ta uchwała to kolejny etap 

realizacji uchwały Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 30 czerwca 2023 roku. Tą uchwałą 

państwo przyjmowaliście procedurę realizacji projektu w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków. Jest to jeden z tych projektów, na który gmina pozyskała dofinansowanie 

w ramach tego programu. Ta uchwała jest niezbędna w celu przyznania, a właściwie udzielenia 

dotacji wnioskodawcy, w tym przypadku parafii pod wezwaniem św. Michała Archanioła  

w Małej. To jest właśnie ten § 2 uchwały. Paragraf 2 uchwały też wynika z promesy udzielonej 

gminie Ropczyce. Ta promesa jest z czerwca tego roku i właśnie w tej promesie określono, że 

pierwszy krok, który należy podjąć, to jest podjęcie przez organ stanowiący wnioskodawcy 

indywidualnej uchwały o przyznaniu dotacji beneficjentowi stosownie do treści przepisów 

odrębnych. Łączna wartość realizacji tej inwestycji przez parafię to jest kwota 170 456 zł,  

z czego z dofinansowanie otrzymane z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków jest to 

kwota 167 046,88 zł. Pozostała kwota to jest wkład własny, który zabezpiecza gmina.  
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Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 

Rewizyjna działając na posiedzeniu w dniu 23 sierpnia pozytywnie zaopiniowała projekty 

uchwał na 65 sesję Rady Miejskiej: projekty 4.5 i 4.6 w sprawach przyznania dotacji na remont 

i konserwację elementów zabytkowych kościołów parafialnych Św. Michała Archanioła  

w Małej i Św. Mikołaja Biskupa w Lubzinie, projekty 4.11 i 4.12 w sprawie zmian budżetu 

gminy Ropczyce na 2023 rok, projekt 4.13 - aktualizacja wieloletniej prognozy finansowej.  

 

Radny p. Dariusz Mormol – Przewodniczący Komisji ds. oświaty, kultury i sportu 

poinformował, że ww. Komisja na posiedzeniu w dniu 23 sierpnia 2023 roku pozytywnie 

zaopiniowała projekty 4.5 i 4.6 w sprawach przyznania dotacji na remont i konserwację 

elementów zabytkowych kościołów parafialnych pod wezwaniem Św. Michała Archanioła  

w Małej oraz pod wezwaniem Św. Mikołaja Biskupa w Lubzinie.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie przyznania dotacji na remont i konserwację elewacji północnej kościoła 

parafialnego pw. Św. Michała Archanioła w Małej została podjęta przy: za – 21 głosów, 

przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.6) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont i konserwację 

elewacji północnej kościoła parafialnego pw. Św. Mikołaja Biskupa w Lubzinie - Zastępca 

Burmistrza Ropczyc p. Marek Misiura. 

Uchwała w sprawie przyznania dotacji na remont i konserwację elewacji północnej kościoła 

parafialnego pod wezwaniem Św. Mikołaja Biskupa w Lubzinie. To jest ta sama procedura. 

Dotyczy kolejnego wniosku złożonego przez parafię pw. Św. Mikołaja Biskupa w Lubzinie. 

Tutaj też jest konieczność zgodnie z wystawioną promesą podjęcia stosownej uchwały, która 

tak naprawdę zainicjuje proces realizacji tego projektu. Kwota tego wniosku zgodnie  

z wnioskiem złożonym przez parafię to jest 494 152,88 zł, z czego dofinansowanie otrzymane 

z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków to kwota 484 269,77 zł. Z budżetu gminy 

Ropczyce wkład własny 2%, to jest kwota 9 883,05 zł. Państwo już przegłosowaliście wcześniej 

tą zmianę w § 1, ustęp 1, punkt 2. Tutaj również mamy dopisaną tą treść z dochodów własnych 

według klasyfikacji budżetowej. Po podjęciu tych uchwał gmina, burmistrz podpisuje  

z parafiami umowy na przekazanie tych dotacji. Rozpoczyna się proces realizacji, który 

rozpoczniemy wspólnie, bo też jesteśmy zobligowani do wsparcia parafii od ogłoszenia zapytań 

ofertowych. Rozliczenie tych obu projektów będzie w tych terminach, które parafie 

deklarowały we wnioskach, to też wynika z uchwały. W przypadku parafii w Małej to jest 24 

miesiące co najmniej, a parafia w Lubzinie zadeklarowała 12 miesięczny okres realizacji tego 

projektu. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie przyznania dotacji na remont i konserwację elewacji północnej kościoła 

parafialnego pw. Św. Mikołaja Biskupa w Lubzinie została podjęta przy: za – 21 głosów, 

przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 
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4.7) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej nr LVIII/600/23  

z dnia 24 lutego 2023 r. w sprawie zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Ropczycach, 

na której wzniesiono budynek o wartości przenoszącej znacznie wartość zajętej na ten cel 

działki - Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej p. Józef Krzych. 

W uchwale numer LVIII/600/23 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 24 lutego 2023 roku  

w sprawie zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Ropczycach, na której wzniesiono 

budynek o wartości przenoszącej znacznie wartość zajętej na ten cel działki, w § 1 skreśla się 

wyrazy „w drodze bezprzetargowej” oraz wyrazy „na rzecz osoby, która wzniosła ten 

budynek”. Pozostałe ustalenia uchwały pozostają bez zmian. Z wnioskiem o sprzedaż zwrócił 

się dotychczasowy najemca, który nie jest posiadaczem samoistnym, dlatego sprzedaż może 

się odbyć tylko w drodze przetargu. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały własnej nr LVIII/600/23 z dnia 24 lutego 2023 r.  

w sprawie zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Ropczycach, na której wzniesiono 

budynek o wartości przenoszącej znacznie wartość zajętej na ten cel działki została podjęta 

przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.8) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewidencyjnym Ropczyce-

Witkowice oznaczonej jako działki nr 815/46, 815/48, przeznaczonej pod budownictwo 

mieszkaniowe - Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej p. Józef Krzych. 

Projekt dotyczy wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

położonej w obrębie ewidencyjnym Ropczyce-Witkowice składającej się z działki 815/46  

o powierzchni 172 m2 oraz działki 815/48 o powierzchni 57 m2 objętej księgą wieczystą 

23371/8 na rzecz osoby, która dzierżawi tę nieruchomość na podstawie umowy zawartej na co 

najmniej 10 lat i zabudowała tę działkę na podstawie zezwolenia na budowę. Z wnioskiem  

o sprzedaż zwrócił się dotychczasowy dzierżawca, który dzierżawi te działki na podstawie 

umowy zawartej na co najmniej 10 lat. Przedmiotowe działki są zabudowane budynkiem 

mieszkalnym na podstawie zezwolenia na budowę. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

gruntowej położonej w obrębie ewidencyjnym Ropczyce-Witkowice oznaczonej jako działki 

nr 815/46, 815/48, przeznaczonej pod budownictwo mieszkaniowe została podjęta przy: za – 

21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.9) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty dla 

RCSiR w Ropczycach, działka 452/17 w Ropczycach - Kierownik Referatu Gospodarki 

Przestrzennej p. Józef Krzych. 
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Projekt dotyczy wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty w wysokości 99% od opłat rocznych 

z tytułu trwałego zarządu ustanowionego na czas nieokreślony na rzecz Ropczyckiego Centrum 

Sportu i Rekreacji w Ropczycach decyzją Burmistrza Ropczyc numer GP.6844.3.2023 z dnia 

21 lipca tego roku do części działki oznaczonej w ewidencji gruntów nr 452/17 o powierzchni 

ogólnej 3 ha 29 arów 64 m2 położonej w obrębie geodezyjnym Ropczyce, stanowiący własność 

gminy Ropczyce. Część działki oddanej w trwały zarząd zagospodarowana jest jako pumptrack. 

Z tytułu ustanowienia trwałego zarządu ustawa o gospodarce nieruchomościami nakłada 

obowiązek uiszczania opłat rocznych przez trwałego zarządcę na rzecz właściciela 

nieruchomości. Za część działki 452/17 oddanej w trwały zarząd opłata ta wynosi 972,77 zł, co 

stanowi 0,3 % wartości nieruchomości objętej trwałym zarządem. Ponieważ Ropczyckie 

Centrum jest jednostką budżetową gminy Ropczyce udzielenie bonifikaty staje się zasadne. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty dla RCSiR w Ropczycach, 

działka 452/17 w Ropczycach została podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

4.10) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy 

Ropczyce na lata 2022- 2030 – Zastępca Burmistrza Ropczyc p. Marek Misiura. 

Strategia powstała zgodnie z ustawą z 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, ale przede 

wszystkim zakres strategii i procedurę wyznacza ustawa z dnia 6 grudnia 2006 roku o zasadach 

prowadzenia polityki rozwoju i zgodnie z tą ustawą strategia była przygotowywana. 15 lipca 

2021 roku dokonano wyboru wykonawcy strategii po wcześniejszym postępowaniu 

ofertowym. Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju i Promocji Podkarpacia Pro Carpatia  

w Rzeszowie złożyło najkorzystniejszą ofertę i z tą firmą gmina podpisała umowę na 

przygotowanie strategii. 29 października Rada Miejska w Ropczycach przyjęła projekt uchwały 

w sprawie przystąpienia do opracowania strategii rozwoju gminy na lata 2022-2030. W tej 

strategii określony został tryb i harmonogram opracowania strategii, w tym również tryb 

konsultacji projektu strategii. W toku prac nad strategią przeprowadzone zostały konsultacje 

społeczne. Te konsultacje prowadzono na przełomie grudnia i stycznia 2021-2022, były 

prowadzone w formie ankiet. Przeprowadzona została ankieta, która uwzględniała tematy  

z zakresu gospodarki, infrastruktury społecznej, technicznej, społeczeństwa, przestrzeni  

i środowiska społecznego. To był czas pandemii, więc te konsultacje ograniczyliśmy do 

konsultacji online. Nie miały one charakteru bezpośrednich spotkań z mieszkańcami gminy. 

Część spotkań odbywała się też w urzędzie, bo mieliśmy spotkania z radnymi,  

z przedstawicielami organizacji pozarządowych. W ramach tych konsultacji łącznie wysyłano 

ponad 150 mailowych zawiadomień do różnych instytucji z prośbą o włączenie się w ten proces 

konsultacji. Też ten proces konsultacji był odpowiednio promowany z wykorzystaniem 

lokalnych mediów, strony internetowej. Kolejne konsultacje to 29 sierpień - 4 październik 2022 

roku. W tych konsultacjach, to już były konsultacje bezpośrednie, uczestniczyli mieszkańcy 

gminy Ropczyce, lokalni partnerzy społeczno-gospodarczy. Również włączono w te 

konsultacje sąsiednie gminy. Te gminy zostały poproszone o wyrażenie opinii na piśmie, mowa 



9 
 

tu o gminach Iwierzyce, Ostrów, Sędziszów i Wielopole Skrzyńskie. Takie pismo zostało 

również przekazane do Starostwa Powiatowego, a także do Regionalnego Zarządu Gospodarki 

Wodnej w Rzeszowie. Wszystkie samorządy ościenne nie wnosiły uwag do projektu strategii. 

Pewne uwagi wnosiło Przedsiębiorstwo Wody Polskie w zakresie zapisów strategii 

dotyczących zagrożeń powodziowych. 2 listopada 2022 roku projekt Strategii Rozwoju Gminy 

Ropczyce został przedstawiony do zaopiniowania Zarządowi Województwa Podkarpackiego 

pod kątem zgodności tejże strategii z strategią wojewódzką. Ostatecznie 18 lipca 2023 roku 

Zarząd Województwa Podkarpackiego podjął uchwałę w sprawie pozytywnej opinii dotyczącej 

zgodności strategii gminy z strategią wojewódzką. Strategia jest bardzo ważnym dokumentem 

dla podejmowania działań w gminie. Ten dokument jest niezbędny pod kątem uzasadniania do 

realizacji projektów chociażby dofinansowanych w ramach środków unijnych. Tu nam 

przyświecał taki główny cel, żeby zapisać w tej strategii w miarę dokładnie projekty, które 

gmina będzie chciała realizować z dofinansowaniem środków unijnych. Ruszyły już nabory  

w ramach perspektywy unijnej na lata 2021-2027. Na dzień dzisiejszy strategie gminne są 

dokumentami fakultatywnymi, natomiast my zdecydowaliśmy się na to, żeby jednak ten 

dokument opracować, szeroko skonsultować i przedstawić państwu, ponieważ będzie bardzo 

pomocny przy pozyskiwaniu środków zewnętrznych. Strategia gminy to dokument, który 

określa podstawowe uwarunkowania, potrzeby rozwojowe, diagnozuje potencjał gminy i jest 

dokumentem, który będzie w przyszłości wykorzystywany przy podejmowanych działaniach 

związanych z realizacją szeregu dokumentów z całego obszaru, który strategia traktuje.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Ropczyce na lata 2022-2030 została 

podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.11) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 

rok – Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy zmian w budżecie gminy na 2023 rok. W budżecie gminy zwiększa 

się dochody o kwotę 6 902 952 zł. Źródłem zwiększenia dochodów jest zwiększona subwencja 

ogólna, którą otrzymaliśmy z Ministerstwa Finansów. Subwencja ta została podzielona zgodnie 

z załącznikiem przedstawionym w tabeli numer 2 na realizację zadań w łącznej kwocie  

4 182 952 zł. Również z subwencji tej 2 720 000 zł przeznaczono na zmniejszenie planowanego 

deficytu w 2023 roku, równocześnie zmniejszając w ten sposób planowane przychody, które 

miały być do zaciągnięcia w 2023 roku. Tabela numer 3 przedstawia zmniejszenie tych 

przychodów w ramach zwiększenia subwencji. 

Przewodniczący Rady poinformował, że opinia Komisji Rewizyjnej była do tego projektu 

uchwały. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 rok została podjęta przy: za 

– 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 
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4.12) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 

rok - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy również zmian w budżecie gminy na 2023 rok. W projekcie tym zwiększa się 

łącznie dochody o kwotę 266 173,66 zł. Kwotami, które wpływają na zwiększenie dochodów 

są przede wszystkim dotacja otrzymana na usuwanie azbestu w kwocie 122 156,47 zł. Dotacja 

w ramach modernizacji dróg dojazdowych tzw. programu FOGR-u 90 000 zł. Dotacja  

z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji 26 400 zł na dofinansowanie zakupu 

sprzętu i umundurowania dla jednostek ochotniczych straży pożarnych. Środki Czyste 

powietrze program, który realizujemy przez następne lata w ramach umowy z wojewodą  

w kwocie 3 375 zł. Środki wypracowane przez placówki oświatowe w kwocie 23 420,76 zł. Są 

to środki w ramach otrzymanych darowizn oraz odszkodowań w ramach realizacji zadań 

oświatowych. Kwota 821,43 zł jest to dotacja na zakup podręczników, czyli ostatnia transza  

w ramach złożonych wcześniej wniosków dofinansowujących do podręczników dla szkół 

podstawowych. W tabeli numer 1 według klasyfikacji rozpisano źródła dochodów,  

a źródła wydatków z przeznaczeniem tych kwot w tabeli numer 2. Również projekt uchwały 

dokonuje przeniesienia łącznie z autopoprawką dołączoną do projektu uchwały w kwocie  

99 320 zł. W ramach tych przesunięć dokonywane są przesunięcia w ramach realizacji zadań 

przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, placówki oświatowe, Urząd Miejski  

w Ropczycach oraz zabezpieczenie dodatkowych środków w ramach tych dotacji, które 

otrzymaliśmy i przedstawione są w pierwszej tabeli, jako udziały własne w dotacjach, które 

otrzymujemy. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 rok została podjęta przy: za 

– 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.13) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Ropczyce na lata 2023-2032 - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy Ropczyce na lata 

2023-2032. Zgodnie z zapisami ustawy o finansach publicznych i samorządzie gminnym, 

wszelkie zmiany dokonane od sesji ostatniej, czyli zarządzenia burmistrza czy uchwały 

stanowione przez Radę Miejską, odnoszą się, jeżeli chodzi o zmiany w załączniku numer 1, 

przedstawiającym zmiany w dochodach, wydatkach, przychodach, rozchodach, wyniku oraz 

poszczególnych pozycjach zgodnie z przepisami. Załącznik numer 2 dotyczący wieloletnich 

przedsięwzięć nie ulega zmianie. Wszystkie objaśnienia przyjętych wartości w tabelach,  

w załącznikach są przedstawione w załączniku numer 3 jako objaśnienia do wieloletniej 

prognozy finansowej w formie opisowej.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 2023-

2032 została podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 
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4.14) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości w Niedźwiadzie, 

działka 5989/3 - Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej p. Józef Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na nabycie na rzecz gminy Ropczyce nieruchomości 

gruntowej oznaczonej w operacie ewidencji gruntu w obrębu Niedźwiada jako działka 5989/3 

o powierzchni 48 arów 37 m2 z przeznaczeniem do gminnego zasobu nieruchomości na cele 

usług oświaty. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Działka na gruncie stanowi grunt 

rolny i jest niezbędna gminie do zaprojektowania i budowy obiektów oświatowych - żłobek.  

W tej sprawie były prowadzone negocjacje z właścicielem, bezpośrednio przez pana 

burmistrza. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości w Niedźwiadzie, działka 5989/3 została podjęta 

przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

5.  

Przewodniczący Rady powiedział, że: Sąd Okręgowy wyznaczył, że Rada ma wybrać po 

jednym ławniku do Sądu Okręgowego w Rzeszowie oraz do Sądu Rejonowego w Ropczycach. 

Kandydaci do Sądu Rejonowego nie zostali zgłoszeni. W związku z tym Rada przystępuje do 

wyboru ławnika do Sądu Okręgowego. Zgodnie z ustawą Prawo o ustroju sądu powszechnych, 

przed przystąpieniem do wyborów Rada powołuje zespół, który przedstawia na sesji swoją 

opinię o zgłoszonych kandydatach, w szczególności w zakresie spełnienia przez nich wymogów 

określonych w ustawie. Rada powołała zespół na 63 sesji.  

Poprosił przewodniczącego zespołu o przedstawienie opinii o zgłoszonych kandydatach na 

ławników. Rada otrzymała opinię w materiałach sesyjnych.  

 

Radny p. Zenon Charchut przedstawił opinię o zgłoszonych kandydatach na ławników: Zespół 

działający w ramach uchwały Rady Miejskiej w Ropczycach nr LXIII/635/23 z dnia 30 czerwca 

2023 roku w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników w składzie: 

Zenon Charchut - przewodniczący zespołu, Kazimierz Mądro - zastępca przewodniczącego 

oraz Grzegorz Bielatowicz, Mariusz Bernat, Teresa Rachwał i Teresa Kiepiel stwierdza, co 

następuje: Kolegium Sądu Okręgowego w Rzeszowie ustaliło, że Rada Miejska w Ropczycach 

na kadencję lat 2024-2027 winna wybrać po jednym ławniku do Sądu Okręgowego  

w Rzeszowie i do Sądu Rejonowego w Ropczycach. Zgłoszenia kandydatów na ławników do 

Sądu Rejonowego - brak zgłoszeń. Do Sądu Okręgowego - jedno zgłoszenie. Kandydat na 

ławnika do Sądu Okręgowego w Rzeszowie, którego zgłoszenie zostało przedłożone Radzie 

Miejskiej, zasługuje na pozytywną opinię i spełnia wymogi ustawy Prawo o ustroju sądów 

powszechnych. Podpisy osób z zespołu. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że ławników Rada wybiera w głosowaniu tajnym. 

Zgodnie ze Statutem Gminy Ropczyce § 55, w głosowaniu tajnym radni głosują za pomocą kart 

ostemplowanych pieczęcią Rady, przy czym Rada ustala każdorazowo sposób głosowania. 

Głosowanie przeprowadza Komisja Skrutacyjna wybrana z radnych z wyłonionym spośród 
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siebie przewodniczącym. Za głosy ważne uznaje się te, które oddano zgodnie z zasadami 

przyjętymi przez Komisję Skrutacyjną. Ustalenie sposobu głosowania w sprawie wyboru 

ławnika do Sądu Okręgowego w Rzeszowie na kadencję w latach 2024-2027 przez głosowanie 

i dokonanie na tę okoliczność zapisu w protokole z sesji. Proponowany sposób głosowania 

tajnego, zgłoszony jeden kandydat i Rada ma możliwość wyboru jednego ławnika. Głosowanie 

odbywa się za pomocą kart ostemplowanych pieczęcią Rady Miejskiej w Ropczycach, tzw. kart 

do głosowania z oznaczeniem, że dotyczą wyboru ławnika do Sądu Okręgowego w Rzeszowie 

na kadencję w latach 2024-2027 z datą głosowania. Wzór karty ustali Komisja Skrutacyjna. 

Głosowanie odbywa się poprzez postawienie znaku X w kratce z oznaczeniem za, albo przeciw, 

lub wstrzymujący się, z umieszczonym obok nazwiska i imienia kandydata. Należy postawić 

tylko jeden znak X. Karty do głosowania rozda Komisja Skrutacyjna. Radni mają do dyspozycji 

wydzielone miejsce, zapewnioną tajność głosowania. Po zagłosowaniu karty zostaną wrzucone 

do urny znajdującej się w widocznym miejscu. Kandydat zostaje wybrany, jeżeli uzyska 

większą liczbę głosów za niż przeciw. Wynik głosowania tajnego jako wyrażenie woli Rady 

stanowić będzie podstawą do sporządzenia uchwały potwierdzającej następstwo tego tajnego 

głosowania, czyli wyboru ławnika.  

 

Przewodniczący Rady zapytał czy na tym etapie ktoś z radnych chce zabrać głos. Brak 

zgłoszeń.  

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie ustalenia sposobu głosowania w sprawie 

wyboru ławnika do Sądu Okręgowego w Rzeszowie na kadencję w latach 2024 - 2027.  

Sposób głosowania został ustalony przez Radę, przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie ze statutem gminy głosowanie przeprowadza 

Komisja Skrutacyjna wybrana z radnych. Do tego składu zaproponował radnych: Dariusza 

Herbuta, Andrzeja Rachwała, Mateusza Rasia i Wojciecha Roga.  

Przewodniczący Rady zapytał ww. radnych czy wyrażają zgodę na pracę w Komisji 

Skrutacyjnej. 

Radni: Dariusz Herbut, Andrzej Rachwał, Mateusz Raś, Wojciech Róg wyrazili zgodę na pracę 

w Komisji Skrutacyjnej.  

Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze inne kandydatury do pracy w ww. Komisji.  

Nie  zgłoszono. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie zamknięcia listy kandydatów do 

Komisji Skrutacyjnej. Lista kandydatów została zamknięta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie wyboru Komisji Skrutacyjnej do 

przeprowadzenia tajnego głosowania w sprawie wyboru ławnika do Sądu Okręgowego  

w Rzeszowie na kadencję w latach 2024 do 2027 w składzie: Dariusz Herbut, Andrzej Rachwał, 

Mateusz Raś, Wojciech Róg.  

Komisja Skrutacyjna została wybrana przy: za – 21 głosów, przeciw–0, wstrzymujących się-0. 
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Przewodniczący Rady zarządził wybory ławnika do Sądu Okręgowego w Rzeszowie na 

kadencję w latach 2024 do 2027. Poprosił Komisję Skrutacyjną o przygotowanie głosowania 

oraz wyłonienie spośród siebie przewodniczącego Komisji. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy, a Komisję Skrutacyjną poprosił o podjęcie 

pracy.  

Przewodniczący Rady wznowił obrady po przerwie i poprosił Komisję Skrutacyjną  

o objaśnienie sposobu głosowania.  

 

Radny Andrzej Rachwał przedstawił objaśnienie Komisji Skrutacyjnej dotyczące sposobu 

głosowania tajnego w wyborze ławnika do Sądu Okręgowego w Rzeszowie. Zostały 

sporządzone karty do głosowania. Mają pieczęć Rady Miejskiej i oznaczenie wybór ławnika do 

Sądu Okręgowego w Rzeszowie na kadencję w latach 2024-2027 z dzisiejszą datą. Głosowanie 

odbywa się przez postawienie znaku X w kratce z oznaczeniem za, albo przeciw, albo 

wstrzymujący się, umieszczonych obok nazwiska i imienia kandydata, czyli aby głos był ważny 

należy postawić tylko jeden znak X w jednej z wymienionych kratek. Komisja Skrutacyjna 

rozda karty. Jest do dyspozycji miejsce do tajnego głosowania. Po rozdaniu kart radni 

podchodzą tam, dokonują wyboru, karty wrzucają do urny i wracają.  

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę na czas pracy Komisji Skrutacyjnej.  

Przewodniczący Rady wznowił obrady po przerwie. Poprosił o odczytanie protokołu Komisji 

Skrutacyjnej i podanie wyniku głosowania.  

 

Radny Andrzej Rachwał odczytał protokół Komisji Skrutacyjnej wybranej na LXV sesji 

kadencji 2018-2024 Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 28 sierpnia 2023 roku do 

przeprowadzenia tajnego głosowania w sprawie wyboru ławnika do Sądu Okręgowego  

w Rzeszowie na kadencję w latach 2024-2027 w dniu 28 sierpnia 2023 roku. Komisja 

Skrutacyjna w składzie: Andrzej Rachwał przewodniczący, Dariusz Herbut, Mateusz Raś, 

Wojciech Róg stwierdza, co następuje. Na ogólną liczbę 21 radnych w sesji Rady Miejskiej  

w Ropczycach uczestniczyło według listy obecności 21 radnych. Wydano 21 kart do 

głosowania 21 radnym. Liczba kart wyjętych z urny 21. Liczba głosów ważnych 21. Kandydat 

na ławnika do Sądu Okręgowego w Rzeszowie, Małgorzata Babicz uzyskała następującą ilość 

głosów: za 20, przeciw 0, wstrzymujący się 1. Komisja Skrutacyjna stwierdza, że Małgorzata 

Babicz została wybrana na ławnika do Sądu Okręgowego w Rzeszowie na kadencję w latach 

2024-2027. Uwag brak. Podpisy członków komisji.  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że: W procedurze głosowania tajnego został wybrany 

ławnik. Wynik głosowania tajnego jako wyraz woli Rady jest podstawą do sporządzenia 

uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Okręgowego w Rzeszowie, która potwierdza 

skutek tego głosowania. Zasadnicza treść uchwały § 1 brzmi: Stwierdza się wybór Małgorzaty 

Babicz na ławnika do Sądu Okręgowego w Rzeszowie, na kadencję na lata 2024-2027. 

Ponieważ w projekcie uchwały jest jeszcze formalny punkt 2, zarządził głosowanie w sprawie 
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jego przyjęcia. Paragraf 2 został przyjęty, przy: za 16, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie wyboru ławnika do Sądu Okręgowego 

w Rzeszowie została podjęta.  

 

6. 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak - Chciałbym poświęcić kilkanaście minut, by omówić 

ważne kwestie, które realizowaliśmy jako Urząd Miejski, jednostki organizacyjne, spółki  

w okresie ostatniego miesiąca, ale również niektóre sprawy, projekty, ważne tematy przez cały 

okres wakacji od 1 lipca do dziś. Chciałbym jak zawsze na koniec sierpnia poinformować  

o przygotowaniu placówek oświatowych do nowego roku szkolnego. Chciałbym przypomnieć 

decyzję, którą przed chwilą Wysoka Rada podjęła w sprawie podziału subwencji 

wyrównawczej. Również dwa, trzy zdania powiem o dożynkach i o przygotowaniu się do 

wyborów parlamentarnych, które gminy muszą w sposób techniczny, organizacyjny 

przeprowadzić i bieżące sprawy z zakresu poszczególnych dziedzin. Przygotowanie placówek 

oświatowych do nowego roku - w nowym roku szkolnym od 1 września będziemy mieli  

w naszych szkołach podstawowych 2573 uczniów. W stosunku do roku poprzedniego jest to 

23 uczniów mniej. Jeżeli chodzi o przedszkola samorządowe, to będziemy w nich mieć 1045 

dzieci. To 54 dzieci mniej w stosunku do poprzedniego roku szkolnego. Informuję, że w ramach 

przedszkoli publicznych i niepublicznych o różnej formie własności w czterech przedszkolach 

będzie przebywało 173 dzieci. Na te dzieci w dużym stopniu finansowanie pochodzi z naszych 

dochodów. W przedszkolu Ochronka będzie od 1 września 50 dzieci w opiece. Roczny koszt  

z budżetu gminy na utrzymanie przedszkola Ochronki to 724 000 zł. Przedszkole Bajkowy 

Zakątek przyjęło 22 dzieci. Roczny koszt utrzymania tych dzieci z budżetu gminy to kwota 250 

000 złotych. Przedszkole Wesołek zapisanych ma 94 dzieci pod opiekę. Roczny koszt z budżetu 

gminy utrzymania Wesołka to 947 000 złotych. Terapeutyczny punkt przedszkolny Zuzia,  

w nim będzie pod opieką nauczycieli 7 dzieci. Koszt tych siedmiu dzieci z budżetu gminy to 

kwota 269 000 złotych. Do żłobka miejskiego obecnie mamy zapisanych 94 dzieci na ten rok 

szkolny od 1 września,  na ul. Armii Krajowej będzie 66 dzieci, w tym nowych zapisanych jest 

dzieci 31, natomiast na Granicach ul. Leśnej będziemy mieli 28 dzieci pod opieką od pół roku 

do 3 lat i w tej liczbie mamy 15 po raz pierwszy przyjętych od 1 września. Na liście rezerwowej 

mamy w chwili obecnej 16 dzieci te, które są zapisane i oczekują w kolejce, a generalnie dużo 

większa liczba jest tych dzieci, których rodzice nawet nie zapisywali wiedząc, że nie ma szansy 

dostać się do żłobka z braku miejsc. Z tego też powodu budujemy nowy żłobek i w terenach 

wiejskich przygotowujemy miejsca żłobkowe najpierw w Brzezówce, również taki plan 

dotyczy Lubziny, przy zmianie projektu, o czym być może później wspomnę i też mamy taki 

zamysł co do Niedźwiady dla okolicznych miejscowości. W tym kończącym się roku szkolnym 

na urlopach dla poratowania zdrowia przebywało trzech nauczycieli. Od 1 września mamy 

decyzję o podjęciu takich urlopów zdrowotnych sześciu nauczycieli. Cały koszt utrzymania 

nauczyciela przez rok czy pół roku w zależności od tego jaki wniosek składa, poświadczony 

odpowiednimi opiniami lekarskimi, spada na dochody własne gminy. Subwencja oświatowa  

jest absolutnie niewystarczająca, żeby te urlopy finansować. Na emeryturę od 1 września 

odeszło czterech nauczycieli oraz ośmiu pracowników niepedagogicznych. Obecnie na terenie 
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miasta i gminy mamy 436 nauczycieli, to jest 374 etaty. Mamy 19 nauczycieli o stopniu awansu 

zawodowego nauczyciel początkujący, kontraktowych 71 osób, mianowanych 49 osób, 

dyplomowanych najwięcej 297 osób. W bieżącym roku na wakacjach egzamin na nauczyciela 

mianowanego zdało i otrzyma jutro decyzje 20 nauczycieli. Zatwierdzaliśmy arkusze 

organizacyjne i to jest proces od w zasadzie połowy maja do dnia dzisiejszego. Te arkusze 

organizacyjne mówiące o organizacji danej szkoły od nowego roku szkolnego, przedszkola są 

opiniowane przez kuratora, przez związki zawodowe. Ostatecznie zatwierdza je organ 

prowadzący, jak również wstępnie opiniuje te koncepcje i ustala te zasady. Wszystkie te 

arkusze organizacyjne zostały dopięte, wchodzą w życie. W tym kontekście nie został 

zwolniony żaden nauczyciel, ani żaden pracownik administracyjno-techniczny. Wszystkich 

pracowników administracyjno-technicznych mamy 208, a więc razem z nauczycielami jest to 

grono 638 pracowników samorządowych w oświacie, którzy będą pracowali od 1 września do 

31 sierpnia przyszłego roku. Jest to w dziale oświata jeden z największych zakładów pracy na 

terenie miasta i gminy, zakładów samorządowych. Przyznano w ostatnim okresie dla 125 

uczniów stypendium socjalne. To dotyczy dochodów na członka rodziny 620 zł netto na osobę 

miesięcznie. Dla tych 125 uczniów to była kwota 131 000 zł. Na nowy rok szkolny tego typu 

wnioski można składać od 1 do 15 września w naszym zespole obsługi, u dyrektorów szkół.  

W roku oświatowym, który już prawie się kończy oddaliśmy jedną inwestycję sportową, 

pumptrack. Koszt 670 000 zł, 300 000 zł otrzymamy z refinansowania z programów 

europejskich. Przygotowaliśmy również miasteczka ruchu drogowego, dwa stacjonarne, czyli 

wbudowane w infrastrukturę wokół szkół na Czekaju i w szkole numer 5 na górce i będzie 5-6 

mobilnych. Te mobilne będą dotyczyć szkół w Niedźwiadzie Dolnej, Łączkach Kucharskich, 

Gnojnicy Dolnej, Lubzinie, szkole numer 1 i szkole numer 3 w Ropczycach. Koszt wszystkich 

miasteczek to 538 000 zł, z tego mamy dotację 457 000 zł. Ruszyliśmy z budową żłobka  

i przedszkola na osiedlu Mehoffera. Wstępnie są wylewane ławy, fundamenty. Myślę, że za 

dwa tygodnie zobaczymy już pierwsze odcinki murów, również zostały wykonane te 

najważniejsze, zburzeniowe prace adaptacyjne w szkole w Brzezówce pod potrzeby dwóch 

oddziałów żłobkowych. Prace te powinny być zakończone do końca października, a miesiąc 

listopad i grudzień to będzie wyposażenie, przygotowanie kadry i mamy nadzieję, że 

przynajmniej na pierwszy oddział, to zależy oczywiście od rodziców, będziemy mieli dzieci  

w tym żłobku i wtedy, kiedy wypełni się drugi oddział, to już będzie optymalnie. W ostatnim 

punkcie dzisiejszego porządku obrad Wysoka Rada podjęła decyzję o zakupie nieruchomości 

przy szkole w Niedźwiadzie Dolnej pod zamiar projektowy dotyczący budowy żłobka dla 

miejscowości Mała, Niedźwiada Dolna, Górna i Łączki Kucharskie, jak również i przedszkola 

przy tej szkole. Oczywiście trzeba dopiąć jeszcze negocjacje, kontrakt i można ogłaszać 

przetarg na projekt. Pierwsze środki finansowe z programu Maluch, mam nadzieję, że umowę 

podpiszemy w ciągu najbliższych dwóch tygodni mielibyśmy wstępnie w granicach 30% 

kosztów budowy miejsc żłobkowych zabezpieczoną w okresie 3 lat od momentu podpisania tej 

umowy. Maksymalna cena tej nieruchomości - negocjowałem w obecności pana kierownika 

Krzycha, pani dyrektor szkoły w Niedźwiadzie z trzema współwłaścicielami. Cena 

maksymalna, być może taka wynegocjowana i być może ją trzeba będzie zapłacić. Biorę pod 

uwagę to, co mówiła pani radna Gienia Ciosek, że rzeczywiście przy tej szkole, gdzie jest tak 
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skąpo z bazą pod plac zabaw dla dzieci, czy pod parkingi dla rodziców przywożących dzieci 

do przedszkola, a w przyszłości może i do żłobka, do szkoły, więc to jest taki jedyny teren 

jeszcze wolny. Oczywiście zaznaczony w ramach szczegółowego planu zagospodarowania 

tylko i wyłącznie pod funkcję szkoły, ale to zależy od właścicieli, czy zechcą sprzedać, czy 

będzie to dalej funkcja rolnicza, warzywnicza. Mam nadzieję, że jednak dopniemy ten kontrakt 

do następnej sesji i będziemy mogli na następnej sesji przedłożyć projekt uchwały rady  

o ogłoszeniu przetargu na nową inwestycję, czyli projektowanie obiektu na tej działce pod 

żłobek i przedszkole. Przeprowadzaliśmy i dalej jeszcze przeprowadzamy remonty placówek 

oświatowych. Remonty placówek oświatowych, szkół, przedszkoli, również żłobka 

rozpoczęliśmy już w kwietniu. Na ten cel mieliśmy w budżecie przeznaczoną w sumie kwotę 

390 000 złotych. To była kwota niewystarczająca. Na tej sesji Wysoka Rada dołożyła z tak 

zwanej subwencji wyrównawczej 220 000 złotych, więc razem jest to 610 000 złotych, 

znacząco więcej niż w roku ubiegłym w okresie wakacyjnym i jeszcze poprzednim. To się 

oczywiście wiąże i z inflacją, bo dzisiejsza wartość złotówki jest zupełnie inna nawet niż rok 

temu, już nie mówiąc o tym, że dwa lata temu wartość pracy i wartość materiałów była inna. 

Zwykle około 400 000 złotych kosztował nas remont adaptacyjny, uzupełniający na wakacje, 

by placówki oświatowe gotowe były do przyjęcia dzieci i młodzieży. W każdej szkole coś 

robiliśmy, w jednych więcej, w drugich trochę mniej. To były wymiany instalacji wodno-

kanalizacyjnej, elektrycznej, remonty kuchni, sanitariatów, korytarzy, klas, wymiany drzwi, 

wymiany okien, również remonty dachu, wymiana oświetlenia, duża jeżeli chodzi np. o szkołę 

w Małej, również i zewnętrznych elementów infrastruktury aktualnie wykonywanych np.  

w Chechłach i nie wiem czy już rozpoczętej w Lubzinie, jeżeli chodzi o podjazdy dla dzieci 

niepełnosprawnych. Dwa zdania o egzaminach zewnętrznych, które były przeprowadzone  

w całej Polsce, ósmych klas. U nas takim egzaminem objętych było 373, dzisiaj można 

powiedzieć, absolwentów klas ósmych. W skali kraju to jest 503 000 młodzieży. To był język 

polski, matematyka i język angielski. Wyniki w naszych szkołach. Średnia powiatowa co 

oznacza, że gonią nas, jeżeli chodzi o poziom nauczania ościenne gminy. W ramach miasta  

i gminy ciut wyższe oceny, staniny w tych egzaminach miały szkoły miejskie, ale generalnie 

jest różnie, bo np. jeżeli przytoczę 3 najlepsze szkoły pod kątem egzaminu z języka polskiego 

najwyższy stanin z języka polskiego, siódmy, 72% punktów na 100 możliwych, to szkoła  

w Gnojnicy Dolnej, 70% szósty stanin to szkoła w Witkowicach, a trzeci szkoła w Chechłach 

70 % i kolejne do dwunastej szkoły. Średnia powiatu jest 63%, a średnia nasza 63,5%. 

Matematyka - ósmy stanin 69% szkoła numer 5 górka, szósty stanin szkoła w Lubzinie 60%  

i trzecie miejsce szkoła w Gnojnicy Woli 55% szósty stanin. Jeżeli chodzi o matematykę, to 

średnia powiatu 50%, średnia naszej gminy to 50,5%. Język angielski, najwyższy stanin, 

siódmy, 72% to szkoła numer 5 górka. Drugie miejsce, szkoła w Chechłach 70% i to jest szósty 

stanin i szkoła numer 1, 67%, szósty stanin. Średnia, język angielski, powiat 60% średnia, 

średnia naszej gminy 60,5%. Odbył się konkurs na dyrektorów szkół. Ten konkurs 

odbywaliśmy w miesiącu czerwcu. Dotyczył dziesięciu dyrektorów: Lubzina przedszkole, 

Lubzina szkoła, szkoła w Małej, szkoła w Niedźwiadzie Dolnej, szkoła w Łączkach 

Kucharskich, szkoła numer 3, Gnojnica Wola szkoła, Zespół Szkół 5, Zespół Szkół w Gnojnicy 

Dolnej, Szkoła Muzyczna. Zgłosiło się ośmiu dyrektorów. Do konkursu nikt się nie zgłosił  
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w Łączkach Kucharskich i Gnojnicy Woli. Odbył się też konkurs na dyrektora szkoły 

muzycznej. Zgłosił się jeden kandydat dotychczasowy, dyrektor Janusz Wojnarowski. Uzyskał 

wszystkie głosy w komisji, 12. Jeżeli chodzi o te stanowiska, gdzie nikt nie przystąpił do 

konkursu, to powierzyłem stanowisko dyrektora szkoły w Łączkach Kucharskich pani Monice 

Świątek-Bień, to dotychczasowa nauczycielka języka angielskiego szkoły w Lubzinie. 

Natomiast w szkole w Gnojnicy Woli uprosiłem obecnego dyrektora szkoły, pana Jerzego 

Stępnia, by przyjął nominację na dyrektora na 10 miesięcy. Prawo tak dopuszcza i to jest 

właśnie maksymalny okres 10 miesięcy. Kadencja dyrektorów to jest 5 lat. Na koniec nowego 

roku szkolnego, czyli koniec sierpnia przyszłego roku, kadencję kończą dyrektorzy Szkoły 

Podstawowej nr 5, zaś 30 czerwca, wspomniany dyrektor Jerzy Stępień. Informowałem, że 

poświęcę 3-4 zdania na temat subwencji wyrównawczej, którą wprowadziliśmy do budżetu  

i rozdysponowaliśmy. Chciałbym powiedzieć, że ta subwencja wyrównawcza zgodnie z nazwą 

dla wszystkich gmin, powiatów i samorządów wojewódzkich jest uzgodniona w kwocie  14 

miliardów na mocy zwiększenia deficytu budżetu państwa. Chyba 19 czerwca Sejm podjął taką 

decyzję zgodnie z algorytmem ustalonym na komisji wspólnej rządu i samorządu. Jest to 

według mojej oceny po raz pierwszy w miarę sprawiedliwy podział ubytków w podatku 

dochodowym od osób fizycznych. W związku z decyzjami Sejmu przez ostatnie trzy lata gminy 

otrzymują swoich dochodów własnych należnych z podatku dochodowego od osób fizycznych 

znacząco mniej co roku niż przez ostatnie 28 lat wedle ustaw, które do tej pory funkcjonowały. 

Rząd w roku ubiegłym zdecydował się uzupełnić te braki samorządom gminnym, by koszty 

bieżące nie były przez gminy pokrywane z deficytu. My, uchwalając budżet na końcu grudnia 

ubiegłego roku na bieżący rok zdecydowaliśmy o deficycie na bieżące wydatki i też wydatki 

proinwestycyjne w kwocie 4 740 000 zł. Gdy przyszła ta subwencja wyrównawcza  

w wysokości 6 900 000 zł w formie promesy, bo finansowo i rzeczowo to będą trzy raty, które 

wpłyną na konto każdej gminy, to zaproponowałem Wysokiej Radzie podział następujący, by 

z tego deficytu zaplanowanego na ten rok, na wydatki inwestycyjne, remontowe, 

modernizacyjne 2 730 000 zł pomniejszyć, więc taką kwotę odliczyliśmy. Poprosiłem również 

i to przez Wysoką Radę zostało zdecydowane by przenieść na paragrafy rezerwowe kwotę  

2 000 000 zł, którą w nadwyżce, bo to będzie ponad 2 000 000 zł, musimy oddać jako 

nadpłacony podatek od nieruchomości wynikający ze zmiany ustawy o kolejach państwowych 

sprzed pięciu lat dla Cukrowni Ropczyce za bocznicę kolejową. To jest z mojego punktu 

widzenia bardzo niesprawiedliwe dla samorządów miejskich, bo nie dotyczy w zasadzie ta 

ustawa gmin, bo jest niewiele chyba gmin w Polsce, gdzie są bocznice kolejowe dla wielkich 

firm, dotyczy to głównie miast. To jest duża strata, bo to jest kwota 2 340 000 złotych, które 

musimy oddać tylko za trzy lata. Każda firma, również cukrownia i również magnezyty 

składają same deklaracje podatkowe, wpłacają podatek w ciągu roku w określonych ratach 

comiesięcznych, a my, samorząd, wydajemy te środki finansowe jako dochody własne na 

bieżące potrzeby i ustalamy taki poziom usług, na który nam pozwalają te dochody. Jeżeli zaś 

po kilku latach musimy ten podatek zwrócić z odsetkami, a myśmy już wydali te środki 

finansowe, to nam nie pozostaje nic innego, tylko zaciągnąć pożyczkę w banku, żeby tą 

nadpłatę oddać. W tym wypadku posługuję się tą nadwyżką, tą subwencją wyrównawczą. 

Pozostała kwota została rozdysponowana na parę różnych inwestycji, które zablokowaliśmy  
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w momencie uchwalania budżetu, bo nam nie starczyło dochodów własnych o których, wy - 

Wysoka Rada, mówiliście, o które wnioskowali państwo sołtysi czy przewodniczący osiedli. 

One dotyczyły oczywiście remontów szkół. Po państwa decyzji dzisiaj ustalonej przesuwamy 

właśnie te 220 000 zł na kontynuację remontu i zapłacenie za te remonty, które już wdrożyliśmy 

wiedząc, że taka subwencja wyrównawcza będzie. Tam są również środki na rozszerzenie 

zakresu remontu dróg, ulicy, oświetlenia ulicznego, przystanków, wodociągi m.in. wodociąg  

w Małej wspieramy kwotą poprzez podniesienie kapitału PUK-u, podzielimy się tą subwencją 

z ZOZ-em, z Państwową Strażą Pożarną, dofinansowujemy odbiór azbestu, to co jest po naszej 

stronie, uzupełniamy braki w dochodach na wydatki do końca roku naszych jednostek 

organizacyjnych, jak Centrum Kultury, Centrum Sportu i Rekreacji. Też uzupełniamy brak 

środków na zakup energii elektrycznej m.in. w oświetleniu ulicznym do końca roku. Jest też 

decyzja Wysokiej Rady, za którą dziękuję pod konkurs na środki dla stowarzyszeń,  

w szczególności piłki nożnej, w szczególności dotyczy tu deklaracji złożonej przez burmistrza 

pod kątem klubu Błękitni Ropczyce, który awansował do IV ligi, w związku z tym są znacząco 

wyższe koszty. Szacowałem, że nasz ubytek z tytułu dochodów PIT, zmienionych ustaw, to jest 

kwota w granicach 8 000 000 - 9 500 000 złotych. Mamy zwrot prawie 7 000 000 zł. Przyznam, 

że jestem zadowolony i dzisiaj bardzo dziękuję Wysokiej Radzie, że tak podzieliliśmy tą kwotę, 

jak przedłożone projekty i uzgodnienia, które poczyniłem z państwem na komisjach. Dożynki 

- chcę jeszcze raz bardzo serdecznie podziękować wszystkim tym, którzy organizowali ten 

wielki projekt każdego roku, święta dziękczynienia, święta wsi w mieście, święta całej gminy, 

a równocześnie pokazu naszej tradycyjnej kultury, połączonej z nowoczesnością, bo wszystko 

to, co prezentowali rolnicy, ciągniki, maszyny, przyczepy, jak również i wystawy różnych 

naszych agencji wokół rolniczych,  to jest dzisiejszy dzień, nowoczesność, również ten stadion 

piękny, po kolei wszystko razem to pokazanie nowoczesności dla rolników przyznajemy, że 

trudnej. W szczególności dziękuję  dyrektor Centrum Kultury i jej pracownikom pani Sylwii 

Ruszel, również panu dyrektorowi Adamowi Wojdonowi, jego pracownikom i wielu moim 

współpracownikom na czele z kilkoma kierownikami referatu, bo wszyscy byliśmy tu  

w urzędzie w różnym stopniu włączeni w organizację dożynek, oprócz wykonywania 

wszystkich swoich innych obowiązków dotyczących obsługi naszych obywateli, mieszkańców 

miasta i gminy Ropczyce. Oceniam przygotowanie, przebieg dożynek pod kątem zespołów 

dożynkowych, pod kątem zespołów artystycznych, tych występujących jako oprawa wieńców 

dożynkowych i tych dla młodzieży, również i dorosłych mieszkańców, włącznie z zabawą 

taneczną na pięć w skali pięciostopniowej. Uważam, że nie ma zbytnio co poprawiać. 

Oczywiście do tej skali pięciopunktowej oceny przysłużyła się pogoda,  niezależna od nas. Cały 

sens dożynek, u nas też to dziękczynienie Panu Bogu za zebrane plony i podziękowanie 

rolnikom i tym wszystkim, którzy w otoczeniu pomagają rodzinom, jak również tym 

wszystkim, którzy później te płody rolne przetwarzają. Najpierw zboża w chleb, ale wszystkie 

inne też, owoce, warzywa. Raz jeszcze dziękuję państwu sołtysom, przewodniczącym osiedli, 

bo to wy byliście gospodarzami i organizatorami zespołów dożynkowych, zespoły dożynkowe 

były tym clou dożynek, i państwu radnym za uczestnictwo i też za różną pomoc przy organizacji 

zespołów dożynkowych, przewozu i wszystkiego tego, co się zwie dożynkami Ropczyce 2023. 

To duży projekt. Myślę, że parę tysięcy osób z naszej gminy ale i z całego powiatu mogło  
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w różnych okresach uczestniczyć. Oczywiście miasto też było na to przygotowane i dziękuję 

tym referatom, które dbały o porządek, logistykę, zabezpieczenie, w tym Ochotniczym Strażom 

Pożarnym i tym firmom, które nas obsługują w zakresie utrzymania zieleni. Na przykład pan 

Krzysztof Tomaka, przedsiębiorca związany bardzo z Ropczycami jest bardzo zasłużony.  

Z tego względu co roku ofiaruję mu na dożynkach chleb, jako wyraz uznania dla utrzymania, 

zieleni, kwiatów, krzewów w samym mieście na bardzo dobrym poziomie. Orkiestra dęta, która 

uświetnia. Marżonetki, świetnie przygotowane. Mam niedosyt, że na spotkaniu zapomniałem 

zaakcentować i podziękować instruktorce, z innej gminy, która  dba o to przez wiele lat, by  

marżonetki zawsze były na wysokim poziomie, uzupełniały orkiestrę dętą. To nie jest zabieg 

jednego miesiąca, by tak być przygotowanym, to już jest tradycja i to utrzymujemy od wielu, 

wielu lat i jest to, myślę, że dobry program i dobry projekt. Wybory parlamentarne - 15 

październik. Mamy obwody do głosowania, które ustalaliśmy uchwałą rady sprzed paru 

miesięcy. Lokale wyborcze są niezmienne w tych wszystkich naszych obiektach publicznych, 

jak jednostki OSP, szkoły, przedszkola, domy kultury. Będziemy powoływać komisje. Nie 

znam jeszcze warunków, zasad, terminów, to będzie wkrótce. Myślę, że jak zawsze to partie 

polityczne, które zarejestrują swoich kandydatów do parlamentu, będą miały prawo do 

przedstawienia kandydatów do obwodowych komisji wyborczych. W każdej komisji będzie 

pełnomocnik burmistrza i już dzisiaj przygotowałem projekt takiego zarządzenia. Powołałem 

również parę dni temu już zespół, który będzie odpowiadał za organizację wyborów. Tymi 

wyborami będzie kierował komisarz, nie znam jeszcze nazwiska. To Państwowa Komisja 

Wyborcza rzeszowska wskaże komisarza. W gminie odpowiada za wybory pełnomocnik 

burmistrza, kierownik referatu SO Łukasz Charchut, zastępcą przewodniczącego tej komisji 

jest pani Teresa Kiepiel i kilku naszych pracowników jako członków. Ten zespół będzie 

szkolony przez komisarza i będzie odpowiadał za organizację przebiegu wyborów 

parlamentarnych. Bieżące sprawy. Remonty dróg, wszystkie sprawy związane ze znakowaniem 

pionowym, poziomym, zabezpieczenia infrastruktury drogowo-mostowej odbywa się na 

bieżąco. Są takie okresy jak kiedyś ten nawalny deszcz, prawie oberwanie chmury w części 

obszaru miasta i naszej gminy, który spowodował nam bardzo wiele problemów, może nie aż 

takich trudnych do przywrócenia, ale porządkowych na pewno i odwodnieniowych i taka 

troszkę skomplikowana też sprawa z utrzymaniem czystości. Również wichura, która miała 

miejsce w sobotę, może nie przyczyniła się do takich zniszczeń, jak chociażby w sąsiednim 

mieście Dębica, ale też i w domach naszych, w gospodarstwach wiele problemów. Poleciał 

jeden dach, kilka dachów na budynkach gospodarczych. Monitorujemy to, będziemy to 

wspierać. Utrzymanie czystości na wielu obiektach publicznych, ulicach, parkingach, drogach. 

Też to musi ulec naprawie. Kilkadziesiąt drzew padło, również w naszym ogródku 

jordanowskim. Jeszcze dzisiaj jednostki OSP i państwowa straż pomagają w usunięciu.  Tego 

typu różne czynności, gdzie jednostki OSP realizują te zadania, zabezpieczenia bezpieczeństwa 

poprzez nawet obcięcie, wycięcie drzew, usunięcie zagrażające przyjazdowi czy przejściu 

ludzi, to niestety później my płacimy z dochodów własnych. Nie od dawna sejm rozszerzył 

katalog wykonywanych czynności, usług przez jednostki OSP, do płatności wedle stawek 

ustalanych przez Wysoką Radę. I to są już kwoty, gdzie nam znacząco brakuje. Stąd też  

z subwencji wyrównawczej 100 000 zł przeznaczyliśmy na uzupełnienie wydatków na 
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jednostki do końca roku. Kilkanaście modernizowanych ulic i dróg na terenie miasta i gminy - 

kończymy. Myślę, że w ciągu najbliższych trzech tygodni te roboty zostaną na tych kilkunastu 

odcinkach zakończone. Do końca października mamy największą inwestycję drogową, budowę 

nowej drogi w polu 1,2 km. Myślę, że zakończymy do końca października. To jest największa 

inwestycja i przypomnę, że w dużym stopniu finansowana przez rząd, bo w 90% plus 100% 

miasto wykupiło nieruchomości od prywatnych właścicieli. Uruchamiamy również Fundusz 

FOGR-u i droga w Niedźwiadzie Łupiny ponad 800 metrów będzie modernizowana z tych 

środków i oczywiście z dochodów naszych własnych jako uzupełnienie. Też uruchamiamy 

przetarg na przebudowę, bo tu już trudno mówić o remoncie, tylko przebudowa odcinka 2,4 km 

drogi gminnej na granicy trzech gmin bo i gmina Brzostek wchodzi w grę, Wielopole, gmina 

Ropczyce, czyli droga Mała Glinik, ma swoją nazwę Kociomyśl będzie w całości 

przebudowana. Przetarg otworzymy myślę, że w tym tygodniu, ogłosimy i mamy tutaj 60% 

dotacji z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Niektóre jeszcze chodniki przebudujemy, jeżeli 

tylko znajdziemy wykonawców, bo dzisiaj w sytuacji, kiedy otrzymaliśmy trochę tej subwencji 

wyrównawczej, to możemy wdrożyć różne rzeczy. Tu wspominałem przed chwilą, że zadania 

w zakresie budowy oświetlenia ulicznego, tam kilka zadań uruchomimy. Mam nadzieję, że 

znajdą się wykonawcy, bo tu może łatwiej, ale przebudowa chodnika, choćby przy ulicy 

Siewierskiego, niektórzy państwo radni o tym mówili, wdrożymy przetarg. Pytanie, czy 

znajdzie się wykonawca, bo sądzę, że termin  ostateczny 15 listopad, bo później to może być 

zima, więc problem bardziej z wykonawcą. Wciąż realizujemy wiele projektów przebudowy 

dróg, ulic, niektóre zostały już wykonane. Niektóre projekty, jak na przykład przebudowa drogi 

gminnej Polna są nie tyle krytykowane, co podważane, że niezasadnie ten projekt realizujemy, 

że go realizujemy źle, niezgodnie z prawem budowlanym. Dziwię się, że znajdują się tacy nasi 

obywatele, którzy znają się lepiej niż inżynierowie, mający uprawnienia, którzy w drodze 

przetargu zostali wyłonieni, zgodnie z prawem budowlanym, które jest sprawdzane przy 

uzyskaniu pozwolenia na budowę przez nadzór budowlany powiatu i na każdym etapie prawo 

mieszkańcy nasi mają i mieli, bo wydawaliśmy i pozwolenie wodnoprawne i decyzję 

środowiskową i można było wnosić uwagi. Takich uwag nie było. Teraz się kontestuje, po co 

ta droga, że źle zbiorniki wodne. Wszystko to chciałbym powiedzieć, jest nieprawdą, ale nad 

wszystkimi tymi wnioskami pochyla się prowadzący inżynier architekt. Odpowiedzi 

przekażemy, tylko nie wiemy komu, bo nie wiemy, kto był tym głównym autorem. Jeżeli taki 

jest, to może zadzwoni i poda swój adres i numer, to odpowiemy bardzo szczegółowo, zgodnie 

z opinią do negacji tego projektu przebudowy ulicy Polnej. W ostatnich czterech latach 

wydaliśmy kilkaset tysięcy złotych na ulicę Polna, drugą drogę ważną, łącząca mieszkańców 

osiedla Granice, mieszkańców osiedla, które już nie jest wsią, tam się wybudowało wielu 

mieszkańców z całego miasta i spoza miasta. To połączenie w przyszłości będzie bardzo ważne 

i bardzo potrzebne, obok tego drugiego ul. Witosa. Gdybyśmy za kilkaset tysięcy złotych tej 

drogi nie poprawili i nie wyremontowali, to z pewnością ciągniki nie dojechałyby do pól. 

Dzisiaj to są pola uprawne na prawo i na lewo. Jeżeli przebudujemy tą drogę w przyszłości, na 

pewno nie za tej kadencji, za tej kadencji tylko skończymy projekt. Można to robić etapami, 

być może, że to będzie budowane kilka lat, przebudowywane ale oczywiście pozwoli 

bezpieczniej dojechać samochodem z Ropczyc do Granic i z Granic w dół. Proszę sobie 
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wyobrazić, że kogoś w czasie jazdy samochodem teraz spotyka taka burza, jaka miała miejsce 

w sobotę, tam gdzie jest tyle pochylonych nad tą drogą drzew. Co by się stało? Wszystkie 

drzewa, które będą wymagały usunięcia z uwagi na ich stan zdrowotny, jak również nachylenie, 

pochylenie, muszą być usunięte, ale proszę zauważyć, że dzisiaj na wielu polach samoistnie 

zasiało się tak wiele brzóz, tak wiele różnych innych drzew, że dookoła Ropczyc widzimy 

prawie Bieszczady. Patrząc z mojego okna na Chechły ja widzę teraz już nie ładne pola orne, 

tylko dachy domów i tylko drzewa, więc tych drzew aż tak bardzo nam nie brakuje  

i z pewnością usunięcie nawet i kilkudziesięciu drzew w okresie kilku lat, w czasie budowy, 

nie zaszkodzi ochronie powietrza i czystości Ropczyc, a dzisiaj budowane drogi muszą mieć 

rezerwację terenu pod przyszłe chodniki, czy być może drogi rowerowe. Nie da się zrobić drogi 

o szerokości 2,5 metra, jak piszą mieszkańcy w tym piśmie. Nie wiem, czy wszyscy czytali 

nawet to pismo, bo 3-4 mieszkańców, których odczytaliśmy podpisy stwierdziło, że oni treści 

tego pisma to nie znają. Komentuję w stosunku do autora tego listu, że lepiej przyjść do 

burmistrza, porozmawiać, burmistrz zaprosi projektanta, moich pracowników i wszystko, co 

jest możliwe, uzupełnimy. Być może niektóre słuszne wnioski, gdyby były, to wdrożymy  

w życie, a nie wszystko potępiam, że to jest chyba jakaś ustawka, że jakiś deweloper chce 

budować tam kolejne bloki czy mieszkania, to pod niego się to projektuje. Nie ma żadnego 

dewelopera, nie ma takiej myśli, a jeżeliby kiedyś droga powstała w ciągu kilku lat  

i w przyszłości właściciele tych nieruchomości zdecydowali się na budowę tam swoich domów 

lub dla dzieci lub dla wnuków lub sprzedali to mieszkańcom naszej gminy, to chwała 

i o to chodzi. To dzisiaj widzimy na obszarze chociażby obszaru Skorodeckiego czy Kolonii, 

jak wiele tych pól, nawet trzeciej klasy gruntu jest zamienione na działki budowlane z woli 

właścicieli tych, którzy to sprzedają i tych, którzy to kupują. Inwestycje - podpisałem umowę 

na budowę wodociągu w Niedźwiadzie od Dębicy. To jest kwota około 1 000 000 złotych. 

Wygrał nasz przedsiębiorca, było aż 15 ofert, pan Marcin Plezia i bardzo się cieszę, on też 

kończy wodociąg przy ulicy Kolejowej za 600 000 złotych. To jest też firma, która w ramach 

tych dwóch zadań zgodzi się przeprowadzić remont naszej kanalizacji burzowej w centrum 

Ropczyc w Rynku, gdzie kanalizacja się nam załamała na pewnej głębokości i stąd po ulewnych 

deszczach te tam zbierające się fale wodne i ludzie patrzą, czemu gmina nie naprawi. To nie 

jest takie proste, bo to jest na głębokości 2-3 metrów, musimy wszystko znowu rozebrać. Nikt 

nie wiedział, robiąc kiedyś tę ulicę, że coś się stanie takiego i też nie wiemy z jakiego powodu. 

Ale musimy to zrobić i Marcin Plezia podjął tę decyzję, że kosztorys jeszcze przedstawi, ale że 

w miesiącu wrześniu  to zrobi. Jesteśmy też na takim podczasie do oczekiwania na podpisanie 

umowy z funduszy europejskich na budowę wodociągu od Okonina w kierunku do Niedźwiady 

Dolnej i przynależnej części kanalizacji w Brzezówce, kanalizacja to odcinek około kilometra, 

chyba 400 metrów i ponad 3 kilometry sieci wodociągowej. Mam nadzieję, że w ciągu 2-3 

tygodni taką umowę podpiszemy i natychmiast ogłosimy przetarg. Sądzę, że ta inwestycja 

będzie zakończona gdzieś na koniec wakacji przyszłego roku. To w zakresie budowy 

wodociągów byłoby sporo jak na przełom tego i przyszłego roku. Dużo wniosków złożyliśmy 

o możliwość pozyskania środków finansowych z różnych funduszy rządowych, na 

przygotowane już projekty przebudowy ulic,  budowy ulic, na niektóre drogi, na niektóre 

obiekty i chodniki. Będę informował Wysoką Radę, jeżeli te wnioski otrzymają 
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dofinansowanie, to wtedy jest finał. Efekt dla mnie jest wtedy, kiedy zostaje przyznana 

określona kwota na jakieś zadanie inwestycyjne czy projektowo-inwestycyjne. Jeżeli chodzi  

o pozostałe różne kwestie z pracy naszych referatów czy naszych jednostek organizacyjnych, 

to bym powiedział, że miesiąc sierpień jest taki, który generalnie nosi w sobie mniej więcej te 

same prace powtarzające się, związane z obsługą naszych mieszkańców, wydawane przeróżne 

decyzje, przygotowywane różne oceny, obsługa mieszkańców na pierwszym poziomie. Trochę 

łatwiej jeżeli chodzi o szkoły bo nie ma dzieci, w przedszkolach oczywiście są, w żłobku są, 

ale też jest to zwykle około 40% mniej dzieci, więc w tym okresie mają spokój nauczyciele, nie 

pracownicy administracyjno-techniczni. Staramy się remontować. W urzędzie i w pozostałych 

jednostkach organizacyjnych to jest  czas niby wakacyjny, bo wielu pracowników jest na 

urlopach, ale też  intensywnej pracy w zakresie zwłaszcza inwestycji, bo jest to najlepszy okres 

inwestycyjny, remontowy i przygotowywania projektów pod różne inwestycje, czy remonty. 

Jeżeli byłyby pytania czy do mnie, czy do moich współpracowników, którym bardzo serdecznie 

dziękuję za pracę w urzędzie, w jednostkach organizacyjnych, w spółkach, w okresie wakacji, 

to jesteśmy do dyspozycji Wysokiej Rady i będziemy odpowiadać na pytania i zapisywać 

wnioski.  

 

7. 

Radna p. Genowefa Ciosek - Panie burmistrzu, mieszkańcy Rzek od tych zabudowań, od tego 

dworka, w tamtą stronę nie wiedzieli, że nawet nie mają drogi. Chodzi o 100 metrów drogi. 

Wyszło to na jaw, bo jeden z mieszkańców chciał sprzedać grunt pod zabudowę. Okazało się, 

że jest tam droga, bo jak same nazwy wskazują Rzeki, to dawniej jeździli rzekami. Droga jest, 

ale nie jest uregulowana geodezyjnie. Bardzo proszą, ażeby zrobić drogę gminną na tych 100 

metrach, ponieważ zjazd z drogi gminnej 100 metrów jest nieuregulowane, a dalej te 100 

metrów jest znów droga gminna. Użytkownicy drogi, przylegający do tej drogi, co nie ma tej 

drogi, oddadzą ten grunt. Jest utwardzone, ale nie istnieje w dokumentacji, więc tam nikt się 

nie może wybudować, bo teraz jest taki wymóg, że musi być dojazd. Oni oddadzą ten grunt 

nieodpłatnie, żeby zrobić właśnie tą drogę gminną. Jest tam jeden dylemat, bo dziesięciu jest, 

co chcą oddać, a jeden się uparł, że za żadne skarby nie odda. Ale ci użytkownicy gruntu 

powiedzieli, że zapłacą mu tyle, ile będzie chciał. Idą na taki kompromis. Bardzo proszę, panie 

burmistrzu, przyglądnąć się tej sprawie i byliby bardzo wdzięczni. Mam jeszcze drugą sprawę 

wokół budowy mostu na Kolawę zawrzało we wsi, duże dyskusje, ponieważ jedni wyrażają 

zgodę, drudzy nie, ponieważ projekt tego mostu nie wszystkim się bardzo podoba. Nad tym 

mostem, co istnieje, jest tak zrobiony ten projekt, że jest jeszcze 150 centymetrów ten most by 

szedł w górę. Nie wiem, czy to dobrze, bo na tych planach, chciałam wytłumaczyć, o co  chodzi, 

więc nasyp jest tam nie do osiągnięcia i ci ludzie nie wyrażą na to zgody. Jakby była możliwość 

panie burmistrzu przeprojektować ten most, bo to będzie strasznie wysoko.  

 

Radny p. Dariusz Mormol - W imieniu mieszkańców, swoim, kolegi radnego Henryka 

Kędziory, pana Emila Popielarza, Prezesa Spółdzielni Mieszkaniowej Cukrownik oraz Pana 

Wiesława Strączka, Przewodniczącego Zarządu Osiedla Świętej Barbary, chciałbym 

podziękować panie burmistrzu za wykonanie parkingu na ulicy Iwaszkiewicza. Przebudowa 
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parkingu oraz położenie, wykonanie nowej nawierzchni z kostki betonowej wpłynęła na 

poprawę bezpieczeństwa podczas parkowania pojazdów oraz poprawiła estetykę terenu na 

ulicy Iwaszkiewicza. Korzystając z okazji chciałbym również podziękować panu 

wiceburmistrzowi Markowi Misiurze, panu kierownikowi Arkowi Bębnowi, panu inspektorowi 

Andrzejowi Kaszubie oraz wykonawcy tego parkingu panu Janowi Wronie, właścicielowi 

firmy świadczącej usługi brukarsko-budowlano-handlowe oraz jego pracownikom za sprawne 

i solidne wykonanie wyżej wymienionego parkingu. Mam nadzieję, że ten parking będzie służył 

mieszkańcom przez następne lata, dzięki współpracy samorządu ze spółdzielniami, 

wspólnotami mieszkaniowymi uda się przeprowadzić w przyszłości wiele istotnych inwestycji 

na osiedlu Świętej Barbary, bo wiadomo, że kolejne ulice też czekają na swoje inwestycje. Nie 

byłoby tych rezultatów, gdyby nie praca zespołowa, to takie paliwo, które pozwala zwykłym 

ludziom osiągać niezwykłe rezultaty.  

 

Radny p. Jan Rydzik - Ja też dołączam się do podziękowań. Panie burmistrzu, panie 

wiceburmistrzu, chciałem podziękować za wyremontowanie drogi osiedlowej od ulicy 

Piłsudskiego do osiedla Armii Krajowej i odcinka drogi od Armii Krajowej bloku numer 1  

w kierunku PEC-u i garaży oraz ułożenie nowego chodnika też przy ul. Armii Krajowej.  

 

Radny p. Kazimierz Mądro - Chciałbym się przypomnieć o jednej sprawie, chodzi mi  

o sprawę, która była od iks czasu wałkowana na zebraniach wiejskich, mianowicie chodzi  

o cztery lampy na Polsce. Ostatnio mieszkańcy zwrócili się również i do mnie, że ten temat już 

dawno był sygnalizowany, dlatego go przypominam, jeżeliby była możliwość te cztery lampy 

kiedyś zamontowania.  

 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak w odpowiedzi na zgłoszone sprawy różne powiedział, 

że przyjmuje je do realizacji. 

 

8. 

Przewodniczący Rady zamknął 65 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach.  

 

 

Protokolanci - opracowanie:  

Elżbieta Klimek inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich  

Bernadeta Cholewa inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich 


